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moral damaGeS for employment ContraCt termination 
under Chilean law

This article reviews how Chilean law has evolved in regard to compensation for moral damages due to contract 
termination beyond the legal indemnities set for length of service under labor laws.  Cases are analyzed in 
which indemnities additional to the fixed compensation have been added, on an exceptional basis, in the case 
of unfair dismissal; and then moral damage is studied in the case of a dismissal in violation of fundamental 
rights.
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Cet article analyse l'évolution du droit du travail chilien en matière d'indemnisation du préjudice moral causé 
par la rupture du contrat de travail, notamment celles fixées selon l'ancienneté. Dans cette optique, nous 
analyserons les cas d’octroi exceptionnel d’indemnités supplémentaires, puis nous étudierons le préjudice 
moral subi par le salarié dans le cadre du nouveau licenciement, attentatoire aux droits fondamentaux.
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